
Protokół  Nr XL/17
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 14 grudnia 2017r.

XL Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XL/530-551/17.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  14  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Przewodniczący powołał również:
 sekretarza obrad – proponując kandydaturę p.Eugeniusza Buchalik,
 Komisję Uchwał i Wniosków – proponując kandydatury p.Aleksandra Tabacki oraz p.Jana

Spendel.

Jako Przewodniczącego Komisji wskazano Radnego Aleksandra Tabacki.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność uzupełnienia porządku obrad o dodatkowe
projekty uchwał w sprawie:

 zmiany uchwał z dnia 7 września 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychcza-
sowych  sześcioletnich  szkół  podstawowych  w  ośmioletnie  szkoły  podstawowe
(5 projektów uchwał), 

 nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Orzeszu obręb: Zazdrość,
 zamiaru  połączenia  samorządowych  instytucji  kultury:  Miejskiego  Ośrodka  Kultury

w Orzeszu oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu.

Dodał, że projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Gospodarki Komunal-
nej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Wyjaśniono, że:

 wpłynęła uwaga Nadzoru Prawnego Wojewody w związku z czym do uchwał podjętych we
wrześniu i uzupełnianych w listopadzie zachodzi konieczność wprowadzenia korekt do spi-
su ulic obwodów szkolnych,

 nabycie nieruchomości dotyczy działki przy szkole w Zazdrości na organizowanie imprez
kulturalno-oświatowych w tym sołectwie,
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 po  przeanalizowaniu  tematu  podjęto  decyzję  o  połączeniu  Miejskiego  Ośrodka  Kultury
w Orzeszu oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu. Dodano, że jest to dosyć po-
wszechna praktyka w kraju i wynikają z tego same plusy.

Burmistrz  przedstawił  plusy  połączenia  tych  instytucji.  Stwierdził,  że  połączenie  biblioteki
i ośrodka kultury pozwoli na:

 zwiększenie oferty kulturalnej dla mieszkańców sołectw bez konieczności zwiększania na-
kładów finansowych,  ze  względu na  istniejącą  bazę  zarówno lokalową  jak  i  personalną
w postaci funkcjonujących filii bibliotecznych,

 zwiększenie środków przeznaczonych na działalność merytoryczną np. uzupełnienie zbio-
rów bibliotecznych,  organizację  imprez  kulturalnych  poprzez  zmniejszenie  ponoszonych
obecnie łącznych kosztów administracyjnych, 

 lepszą organizację pracy, w tym również lepszy podział obowiązków pomiędzy pracownika-
mi,

 tworzenie jednego budżetu, a tym samym efektywniejsze zarządzanie środkami finansowy-
mi,

 aplikowanie o środki pozabudżetowe w ramach jednej instytucji,

 tworzenie i aktualizowanie jednego zbioru dokumentów statutowych, organizacyjnych, fi-
nansowo-księgowych,

 powstanie w gminie jednego prężnego, wielofunkcyjnego ośrodka, co będzie miało wpływ
na racjonalizację wydatków ponoszonych przez Miasto Orzesze na szeroko rozumianą dzia-
łalność kulturalną.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący uzupełnienia porządku obrad o wyżej
przedstawione projekty uchwał.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Przewodniczący  poinformował,  że  wprowadzone  projekty  uchwał  rozpatrzone  będą  w  punkcie
6 jako ostatnie. 

3.Przegłosowanie zgłoszonych i  nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXXIX Sesji
Rady Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją do protokołu nie została zgłoszona żadna uwaga.

4.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Burmistrza  poinformował,  że  sprawozdania  z  poszczególnych  Wydziałów  i  Referatów  zostały
radnym dostarczone na piśmie i prosi o zadawanie ewentualnych pytań. 

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
 wystąpiono  z  wnioskiem do Starosty  Mikołowskiego  o  wyznaczenie  kuratora  dla  MKS

„Sokół”  Orzesze  z  powodu  rezygnacji  osób  z  członkostwa  Zarządu  Klubu  i  brakiem
możliwości przekazania protokołu pokontrolnego w wyniku, którego wyznaczono do zwrotu
środki finansowe w związku z nieprawidłowym wydatkowaniem dotacji, 
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 umowy  na  opracowanie  dokumentacji  podpisano  odnośnie  dróg  ujętych  w  prognozie
dwuletniej, natomiast umowy na opracowanie dokumentacji dotyczącej przebudowy dróg
będą podpisane  w terminie  późniejszym,  po uchwaleniu  budżetu  na rok przyszły,  gdzie
zostały zabezpieczone stosowne środki finansowe. 

Radny Józef Bańczyk podziękował za udrożnienie rowu przy ul.Lompy oraz Straży Miejskiej za
sprawne i szybkie działanie w temacie nieszczelności gazociągu w rejonie ul.Mikołowskiej oraz
oznakowania w rejonie ul.Żorskiej.

Burmistrz  poinformował,  że  Miasto  Orzesze  zostało  wyróżnione  certyfikatami  „Samorządowy
Lider  Edukacji  2017”  oraz  „Lider  Współpracy  Edukacyjnej”.  Podziękował  radnym  za
przeznaczanie  środków finansowych  na edukację,  co pozwoliło  pozyskać  środki  zewnętrzne  na
działania oświatowe.

5. Uchwalenie budżetu miasta Orzesze na rok 2018
Na  wstępie  Przewodniczący  poinformował,  że  uchwalenie  budżetu  na  2018  rok  odbędzie  się
zgodnie  z  zapisem  Uchwały  Nr  XLIII/395/10  Rady  Miejskiej  Orzesze  z  dnia  24.06.2010r.
w sprawie  trybu  prac  nad  projektem uchwały budżetowej.  Przedstawił,  że  projekt  budżetu  był
szczegółowo analizowany przez poszczególne Komisje. Odczytał wnioski Komisji. Odczytał:
 Uchwałę Nr 4200/IV/206/2017 z dnia 4 grudnia 2017r. IV Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta
Orzesze projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok wraz z uzasadnieniem – załącznik Nr 1 do
protokołu,

 Uchwałę Nr 4200/IV/207/2017 z dnia 4 grudnia 2017r. IV Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta
Orzesze projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej – załącznik Nr 2 do
protokołu,

 Uchwałę Nr 4200/IV/208/2017 z dnia 4 grudnia 2017r. IV Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej  w Katowicach  w sprawie  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu
przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok Miasta Orzesze – załącznik Nr 3 do
protokołu.

Przedstawił również protokół z dnia 5 grudnia 2017r. z przeprowadzonych konsultacji społecznych
celem poznania  opinii  organizacji  pozarządowych i  podmiotów,  o  których  mowa w art.3  ust.3
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie odnośnie projektu uchwały w sprawie
uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2018 rok – załącznik Nr 4 do protokołu.

Skarbnik Miasta p.Iwona Burszka przedstawiła, że projekty budżetu miasta na 2018 rok oraz Wielo-
letniej Prognozy Finansowej zostały terminowo złożone do Rady oraz Regionalnej Izby Obrachun-
kowej. Poinformowała, że budżet po naniesieniu autopoprawek uwzględniających uwagi Regional-
nej Izby Obrachunkowej przedstawia się następująco:

 dochody - 84.186.623,00zł,
 wydatki - 90.637.921,00zł,
 deficyt - 6.451.298,00zł sfinansowany przychodami pochodzącymi z kredytu,
 przychody - 8.018.698,00zł,
 rozchody - 1.567.400,00zł.

Omówiła czego dotyczą zadania rzeczowe i inwestycyjne oraz przedstawiła zadania, na które pla-
nuje się pozyskać dofinansowanie.
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Przewodniczący  poinformował,  że  jak  corocznie  wpływają  do  budżetu  wnioski
o  zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  określonych  zadań.  Przedstawił,
że zabezpieczone w budżecie zostały środki finansowe w związku z wnioskiem:

 Szkoły Podstawowej Nr 4 w Orzeszu-Jaśkowicach na budowę przedszkola,
 OSP Jaśkowice na dofinansowanie zakupu samochodu bojowego,
 OSP Zawiść na kontynuację budowy remizy strażackiej,
 Polskiego  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Osób  z  Niepełnosprawnością  Intelektualną  Koło

w Mikołowie na dofinansowanie budowy Centrum Rehabilitacji w Wyrach.
Odczytał  również  wniosek  Zespołu  Szkół  w  Orzeszu  dotyczący  rozbudowy  placówki,  na  co
w budżecie na rok 2018 środki finansowe nie zostały zabezpieczone. Dodał, że z wniosków doty-
czących  przeznaczenia  środków  finansowych  na  remonty  dróg  część  została  ujęta
w planie na rok 2018, natomiast część ze względu na brak środków, w planie nie znalazła się. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie Uchwały:
 Nr XL/530/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata

2018-2030, która została przyjęta przy 13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”,
 Nr  XL/531/17  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  Orzesze  na  2018  rok,  która  została

przyjęta przy 13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

 ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego –
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2018 rok

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy.  Dodał,  że  kwoty  zapisane
w treści wynikają z uchwały podjętej w sprawie budżetu na rok 2018.

W związku z pytaniem Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej wyjaśnił, że
w roku bieżącym przeprowadzony został ostatni poważny remont dachu budynku komunalnego.
Dodał, że w roku 2018 środki zabezpieczone są jedynie na bieżące naprawy.

Uchwała w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżeto-
wego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2018 rok została przyjęta przy 14 gł.
„za” – jednogłośnie.

 udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na finansowanie zada-
nia własnego na 2018 rok

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy.  Dodał,  że  kwoty  zapisane
w treści wynikają również z uchwały podjętej w sprawie budżetu na rok 2018.

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na finansowa-
nie zadania własnego na 2018 rok została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 przyjęcia  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholo-
wych w Orzeszu na rok 2018

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.
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Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych w Orzeszu na rok 2018 została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok zo-
stała przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  łącznie  z  autopoprawkami  została  pozytywnie
zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekt uchwały łącznie z autopoprawką, co zamieszczone jest
w załączniku Nr 5 do protokołu.

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030
została przyjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

 zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  łącznie  z  autopoprawkami  została  pozytywnie
zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekt uchwały łącznie z autopoprawką, co zamieszczone jest
w załączniku Nr 6 do protokołu.

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok została przyjęta przy 14 gł. „za”
- jednogłośnie.

 szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia - schroni-
skach udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu gminy Orzesze

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i  Porządku  oraz  Przestrzegania  Prawa.  Przedstawił  również  protokół  z  dnia  12.12.2017r.
z  przeprowadzenia  konsultacji  społecznych  w  celu  poznania  opinii  organizacji  pozarządowych
i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie, na temat tego projektu uchwały.
Protokół z przeprowadzonych konsultacji stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orzeszu wyjaśniła, że w związku ze zmianą
ustawy o pomocy społecznej, osoby przebywające w schroniskach i posiadające własny dochód po-
winny wnosić opłaty, a zwolnione są tylko te osoby, których dochód nie przekracza 100% kryte-
rium dochodowego wynoszącego 634zł netto dla osoby samotnej oraz 514zł dla osoby przebywają-
cej w rodzinie. Dodała, że schronienie w postaci noclegowni i ogrzewalni zwolnione jest z możli-
wości  dochodzenia  tej  odpłatności.  Poinformowała,  że  miasto  ma  podpisaną  umowę
z noclegownią oraz schroniskiem, gdzie z terenu Orzesza przebywa obecnie 6 osób.
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Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia -
schroniskach udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu gminy Orzesze została przy-
jęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 ogłoszenia jednolitego tekstu Uchwały Nr XXV/288/16 Rady Miejskiej Orzesze z dnia
13 października  2016r.  w sprawie  wprowadzenia  Regulaminu utrzymania  czystości
i porządku na terenie Miasta Orzesze

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i  Porządku  oraz  Przestrzegania  Prawa.  Dodał,  że  do  regulaminu  były  wprowadzane  zmiany
i zgodnie z ustawą musi być sporządzony i przyjęty tekst jednolity.

Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Uchwały Nr XXV/288/16 Rady Miejskiej Orze-
sze  z  dnia13  października  2016r.  w  sprawie  wprowadzenia  Regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie Miasta Orzesze została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Fabrycznej

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i  Mienia Gminy.  Dodał,  że dzierżawa dotyczy
dotychczasowego dzierżawcy terenu pod prowadzenie ogródka działkowego.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Wiosny Ludów

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Go-
spodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki Nieruchomościami  poinformował,  że
zbycie dotyczy działki powstałej z podzielenia jednej większej na dwie mniejsze mieszczące się za
parkiem zabaw przy ul.Wosny Ludów.

Przewodniczący zwrócił uwagę, że była również mowa o budowie na tych terenach w przyszłości
ośrodka kultury. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Wio-
sny Ludów została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego
do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawo-
wych na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdze-
nia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Kultury,  Oświaty,  Turystyki,  Rekreacji  i  Sportu.  Przedstawił  również  protokół
z dnia 14.12.2017r. z przeprowadzenia konsultacji społecznych w celu poznania opinii organizacji
pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:
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 określenia  kryteriów  obowiązujących  na  drugim etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do
przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych na
terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia
kryteriów oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów,

 zmiany Uchwały nr XXX/336/17 w sprawie określenia kryteriów naboru do klas I publicz-
nych szkół podstawowych dla kandydatów, którzy ubiegają się o przyjęcie do publicznej
szkoły podstawowej innej niż szkoła, w obwodzie której zamieszkują oraz dokumentów nie-
zbędnych do potwierdzania tych kryteriów,

 ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Orzesze dla niepublicznych
przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych
przez osoby prawne i fizyczne na terenie Miasta Orzesze oraz trybu przeprowadzenia kon-
troli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.

Protokół z przeprowadzonych konsultacji stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.

Uchwała w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekruta-
cyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych
na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryte-
riów oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów została przyjęta przy 14 gł.
„za” – jednogłośnie.

 zmiany Uchwały nr XXX/336/17 w sprawie określenia kryteriów naboru do klas I pu-
blicznych szkół podstawowych dla kandydatów, którzy ubiegają się o przyjęcie do pu-
blicznej szkoły podstawowej innej niż szkoła, w obwodzie której zamieszkują oraz do-
kumentów niezbędnych do potwierdzania tych kryteriów

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Kultu-
ry, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu.

Uchwała w sprawie  zmiany Uchwały nr XXX/336/17 w sprawie określenia kryteriów naboru do
klas I publicznych szkół podstawowych dla kandydatów, którzy ubiegają się o przyjęcie do publicz-
nej szkoły podstawowej innej niż szkoła, w obwodzie której zamieszkują oraz dokumentów nie-
zbędnych do potwierdzania tych kryteriów została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  z budżetu Miasta Orzesze dla niepu-
blicznych przedszkoli  oraz niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego
prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie Miasta Orzesze oraz trybu
przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu.

Uchwała w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Orzesze dla
niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowa-
dzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie Miasta Orzesze oraz trybu przeprowadzenia kon-
troli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 zmiany uchwał z dnia 7 września 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia do-
tychczasowych sześcioletnich szkół podstawowych w ośmioletnie szkoły podstawowe (5
projektów uchwał)
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Przewodniczący  poinformował,  że  uchwały  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Uchwała Nr XL/545/17 w sprawie  zmiany Uchwały nr XXXVII/433/17 z dn. 7 września 2017r.
w sprawie stwierdzenia  przekształcenia dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły Podstawowej nr 2
im.Stanisława Moniuszki w Orzeszu w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Stanisława Mo-
niuszki w Orzeszu zmienionej Uchwałą nr XXXIX/523/17 z dn. 23 listopada 2017r. została przyjęta
przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Uchwała Nr XL/546/17 w sprawie  zmiany Uchwały nr XXXVII/434/17 z dn. 7 września 2017r.
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 4 im.
Franciszka Stuska w Orzeszu – Jaśkowicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. Franciszka
Stuska w Orzeszu – Jaśkowicach zmienionej Uchwałą nr XXXIX/524/17 z dn. 23 listopada 2017r.
została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Uchwała Nr XL/547/17 w sprawie  zmiany Uchwały nr XXXVII/435/17 z dn. 7 września 2017r.
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 5 im.
Janusza Korczaka w Orzeszu – Zazdrości w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Janusza Kor-
czaka w Orzeszu – Zazdrości zmienionej Uchwałą nr XXXIX/525/17 z dn. 23 listopada 2017r. zo-
stała przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Uchwała Nr XL/548/17 w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/436/17 z dn. 7 września 2017r.
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 6 im.
Alfreda Szklarskiego w Orzeszu – Zawiści w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6 im. Alfreda
Szklarskiego w Orzeszu – Zawiści zmienionej Uchwałą nr XXXIX/526/17 z dn. 23 listopada 2017r.
została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Uchwała Nr XL/549/17 w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/439/17 z dn. 7 września 2017r.
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 10
im. Gustawa Morcinka w Orzeszu – Woszczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 im. Gu-
stawa  Morcinka  w  Orzeszu  –  Woszczycach  zmienionej  Uchwałą  nr  XXXIX/529/17  z  dn.
23 listopada 2017r. została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Orzeszu obręb: Zazdrość

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków uchwała  w sprawie nabycia
nieruchomości gruntowej położonej w Orzeszu obręb: Zazdrość została przyjęta przy 14 gł. „za” -
jednogłośnie. 

 zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury: Miejskiego Ośrodka Kultury
w Orzeszu oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy
stwierdził,  że  wprawdzie  sprawa tematycznie  powinna być  opiniowana przez Komisję  Kultury,
Oświaty,  Turystyki,  Rekreacji  i  Sportu,  to  jednak  komisja  opiniująca  poniekąd  również  była
właściwą ze względu na to, że sprawa dotyczy finansów miasta. Zaznaczył, że pozytywna opinia
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komisji  co  do  połączenia  tych  instytucji  kultury  nie  ma  żadnego  związku  z  oceną  pracy  tych
instytucji, gdyż do ich działalności nie ma żadnych zastrzeżeń i uwag. Dodał, że z punktu widzenia
finansów gminy połączenie jest jak najbardziej zasadne. 

W związku z wątpliwościami Burmistrz dodał, że nikt z pracowników nie zostanie zwolniony a na
stanowisko dyrektora nowopowstałej instytucji zostanie ogłoszony konkurs. 

Stwierdzono,  że  kwestia  ta  będzie  jeszcze  szczegółowo  analizowana  przez  Komisję  Kultury,
Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu.

Sekretarz Miasta poinformowała, że po podjęciu uchwały, Burmistrz wystąpi o opinię do Krajowej
Rady Bibliotecznej oraz Dyrektora Biblioteki Śląskiej, po czym uchwała z opiniami zostanie prze-
kazana do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, który musi wyrazić na to działanie zgodę.
Dodała, że w tych instytucjach oraz na stronie internetowej zostanie również wywieszone zawiado-
mienie w tej sprawie.

Po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków uchwała w sprawie zamiaru
połączenia samorządowych instytucji kultury: Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu oraz Miej-
skiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu została przyjęta przy 11 gł. „za” i 3 gł. „wstrzymujących się”.

Obrady opuścił Radny Bartłomiej Marek – 13 radnych obecnych na sali

7.Zatwierdzenie planów pracy Rady oraz poszczególnych Komisji na 2018 rok
Plan pracy Rady oraz plany poszczególnych komisji zostały poddane pod oddzielne głosowanie.

W wyniku głosowania plan pracy:

 Rady na rok 2018 został przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie,
 Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu na 2018 rok został przyjęty przy

13 gł. „za” – jednogłośnie,

 Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy na rok 2018 zo-
stał przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie,

 Komisji  Ładu  i  Porządku  oraz  Przestrzegania  Prawa  na  rok  2018  został  przyjęty  przy
13 gł. „za” – jednogłośnie,

 Komisji Rewizyjnej na 2018 rok został przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.

8.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  została  złożona  żadna
interpelacja.

9.Zapytania i wolne wnioski
1/  Przewodniczący przedstawił pismo Wicemarszałka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej Stanisława
Tyszka  dotyczące  złożonego  projektu  ustawy przewidującego  zmiany w Kodeksie  wyborczym.
Poinformował,  że do zapoznania się w Biurze Rady jest  korespondencja prowadzona pomiędzy
Silesian Coal S.A. a Stowarzyszeniem „Zielone Orzesze”, która przekazywana jest do wiadomości
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Rady Miejskiej Orzesze. Przedstawił, że przez Referat Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa
i Szkód Górniczych zostały przygotowane i złożone informacje dotyczące wycinki drzew oraz toku
postępowania  w  sprawie  działalności  związanej  z  prowadzeniem  spalarni  zwłok  zwierzęcych.
Dodał, że nie wszystkie suche drzewa przy ul.Żorskiej ujęte są w wykazie drzew do wycinki, jak
również brak jest w tym wykazie topoli przy ul.Powstańców w rejonie budynku komunalnego.

2/  Burmistrz  poinformował,  że na  spotkaniu z  przedstawicielami Komendy Powiatowej  Policji,
Komisariatu Policji  w Orzeszu, Powiatowego Zarządu Dróg ustalono zmianę oznakowania przy
ul.Cegielnianej poprzez postawienie znaków zakazu  postoju powyżej 5 minut w miejsce znaków
zakazu  zatrzymywania  się.  Dodał,  że  pozostałe  oznakowanie  pozostanie  bez  zmian.  Wyjaśnił,
że dokumentacja tej zamiany jest przygotowywana, jednak nie wiadomo kiedy zmiana oznakowania
będzie zrealizowana. 
Przewodniczący  zwrócił  się  o  przekazanie  tej  informacji  interweniującej  mieszkance
ul.Cegielnianej.

3/  Radny Jan Spendel podziękował wszystkim radnym za podjęcie uchwały dotyczącej  nabycia
działki przy szkole w Zazdrości, co umożliwi organizowanie imprez kulturalno-oświatowych w tym
sołectwie.

4/ Burmistrz poinformował, że:
 została na budynku Urzędu Miejskiego zamontowana tablica interaktywna, która umożliwi

przekazywanie  mieszkańcom  krótkich  informacji.  Dodał,  że  miasto  ma  od  Powiatu
Mikołowskiego  otrzymać  czujnik,  który  pozwoli  na  wyświetlanie  również  informacji
dotyczącej smogu,

 środki finansowe na fotowoltaikę są bardzo małe i wystarczą może dla ok. 5 miast,
 pomimo iż Orzesze nie jest jeszcze członkiem Związku Metropolitarnego, to od 1.01.2018r.

dzieci  i  młodzież  do  16  roku  życia  będą  mogli  nieodpłatnie  korzystać  z  komunikacji
autobusowej.

10.Zamknięcie Sesji
 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XL Sesję Rady Miejskiej  Orzesze,  dziękując wszystkim za przybycie.  Z okazji  zbliżających się
Świąt Bożego Narodzenia złożył wszystkim obecnym życzenia.
 

Sesja trwała od godz. 14,30 do godz. 16,50.

           Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak          mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz
4. Gazda Rajmund
5. Kiecka Damian
6. Mach Jan 
7. Marek Bartłomiej 
8. Matuszczyk Grażyna
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Szala Eugeniusz
12. Szola Piotr
13. Tabacki Aleksander
14. Zgoł Janusz

Radni nieobecni:
-  Mrowiec Damian

W Sesji wzięli również udział:

 p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
 p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
 p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
 p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
 p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
 p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
 p.Małgorzata Lorens - Dyrektor MOK
 p.Łucja Hajduk - Dyrektor MBP 
 p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
 p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
 p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
 p.Teresa Macioszek - Kierownik Referatu UM
 p.Sonia Janecka - Kierownik Referatu UM
 p.Barbara Petniakowska - Komendant SM
 Radca Prawny
 przedstawiciel prasy

Orzesze, dnia 08.01.2018r.
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